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PROTOKÓŁ  

z XVI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 22 listopada 2012 r. 

Posiedzenie XVI Sesji rozpoczął o godz. 11
00 

Przewodniczący Rady Gminy Jan Piskor 

wypowiadając słowa: „Otwieram XVI Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości, radnych oraz sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych (nieobecny Wojciech Berent) w 

związku z czym Przewodniczący Rady Jan Piskor stwierdził prawomocność obrad (lista 

obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący zaproponował aby w porządku obrad zamienić punkt 12 na 11 i odwrotnie 

oraz aby jako pierwszy wystąpił Pełnomocnik Starosty Pan Jan Homa a w drugiej kolejności 

Pani Danuta Kosewska. Radni nie wnieśli sprzeciwu, jednogłośnie wyrazili zgodę na zmianę 

punktów w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki Jan Piskor odczytał porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie przedstawiciela Starostwa Powiatowego w Kwidzynie.  

3. Wystąpienie Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji                             

i Modernizacji Rolnictwa w Kwidzynie. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie przez Wójta  Gminy spraw realizowanych między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2012 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy 

Sadlinki z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2013.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Sadlinki na lata 2012 – 2015”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                        

i porządku na terenie Gminy Sadlinki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług       

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Sadlinki. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

Ad. 2. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – poprosił o wypowiedzenie się na temat stanu dróg     

w gminie Sadlinki Pana Jana Homę -  Pełnomocnika Starosty Powiatowego w Kwidzynie. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – podziękował za zaproszenie na Sesję, przeprosił za 

nieobecność Starosty Kwidzyńskiego. Przekazał, co w roku bieżącym udało się wykonać 

na drogach. Z uwagi na fakt, iż tegoroczna zima była w miarę łaskawa, wydano na 

utrzymanie dróg 250.000 zł, natomiast rok wcześniej 1.150.000 zł. Nie była to mała 

kwota, jednak różnica spora. Na remonty i inne prace utrzymaniowe wydano znaczne 

kwoty. Na nieco większe remonty dróg wydatkowano kwotę 1.200.000 zł w tym inne 

usługi. Tam gdzie są małe nawierzchnie już powoli wymagają interwencji – 10 tys. m
2 

dziur wymagało połatania. Inwestycje drogowe – na terenie gminy Kwidzyn – Trzciano 

wyniosły 2.000.000 zł . Wykonano również kilka przepustów – w przyszłym roku będzie 

kontynuacja. Ze środków unijnych udało się pozyskać środki na wiele dróg. Potrzeby są 

wielkie lecz już prawie wszystkie środki są wykorzystane. Przygotowując się do nowych 

środków tworzy się nowy dokument – plan rozwoju sieci drogowych, który opiera się na 

modernizacji dróg istniejących. Pozostało jeszcze wiele do zrobienia. Projekt wysłano do 

wszystkich dróg w powiecie do konsultacji. Po rozmowach z przedstawicielami 

poszczególnych gmin ustali się w jakiej kolejności drogi te będą modernizowane. Zależne 

jest to od ilości otrzymanych środków z przeznaczeniem na ten cel. Wersja końcowa 

będzie dostarczona do każdej z gmin powiatu kwidzyńskiego. 

Pełnomocnik Starosty przekazał również, że lustro na jednym ze skrzyżowań na terenie 

gminy (chodzi o miejscowość Glina) na pewno  będzie zainstalowane. 

M. Bryl – sołtys – zadała pełnomocnikowi pytanie, czy w tym roku na pewno? 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – zapewnił, że do końca marca 2013 r. na pewno. 

M. Bułka – radny – zapytał, dlaczego zamiast obiecanego kruszywa przywieziono gruz    

z ziemią? 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – odpowiedział, że tylko takim materiałem Starostwo 

Powiatowe dysponowało. Dodał również dzięki temu udało się sporo poboczy wyrównać. 
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M. Bryl – sołtys – stwierdziła, że dla Gliny ledwo starczyło kruszywa a Rusinowo wcale 

nie otrzymało a w Glinie pozostały jeszcze dziury. 

M. Bułka – radny – poinformował również, że zatoczka autobusowa na wysokości           

J. Pabiana rozpada się. 

E. Krajewska – Wójt – odpowiedziała, że na to trzeba będzie zrobić projekt z uwagi            

na fakt, iż zatoczka znajduje się przy drodze powiatowej. 

M. Bułka – radny – zadał pytanie, kiedy można liczyć na załatanie dziur  w Rusinowie? 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – odpowiedział, że w przyszłym roku. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – stwierdził, że jest zaniepokojony faktem, że we 

wskazanym programie gmina Sadlinki wymieniona jest na drugiej stronie, obawia się, że 

wpłynie to kolejność modernizacji dróg. 

 J. Homa – Pełnomocnik Starosty – zgodził się z Panem Janem Piskorem i dodał, że 

postara się to zmienić. 

E. Krajewska – Wójt – zadała pytanie Pełnomocnikowi Starosty jaki jest budżet na drogi 

w bieżącym roku? 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – stwierdził, że napawa optymizmem fakt, iż na 

utrzymanie dróg w roku przyszłym będzie około 20% więcej niż w roku bieżącym 

(2.800.000 zł). 

E. Krajewska – Wójt – stwierdziła, że ma wątpliwości po co ten program był właściwie 

robiony. Nie ma w tym programie informacji, jakim sposobem drogi będą modernizowane 

(nakładka, wylewki). Każdy samorząd jest zadłużony i nie ma środków na wkład własny, 

jeżeli chodzi o środki unijne. Dając taki harmonogram gminom powinien być brany pod 

uwagę stan a nie  częstotliwość ruchu na drodze. Drogi wymagają już kolejnej 

konserwacji. Może bogatsze gminy mogą dysponować wkładem własnym natomiast 

biedniejsze są w dużo gorszej sytuacji. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – stwierdził, że zgadza się w pełnej rozciągłości              

i właśnie program jest stworzony po to, żeby wszystko konsultować. To ma być twórcza 

praca wszystkich jednostek, przecież to nie jest ostateczna wersja, na pewno będą 

poprawki. 

E. Krajewska – Wójt – dodała, że trzeba jasno określić, jakie kryteria będą brane pod 

uwagę. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – potwierdził, że ma powstać dokument dobry. 

I. Szczotka – radna -  jeśli chodzi o drogę Olszanica – Olszanica Pan starosta obiecał 

tłuczeń i nic do tej pory nie ruszyło. 
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M. Bryl – sołtys – dodała, że obiecana naprawa przepustu w Glinie do tej pory też nie jest 

zrobiona. 

M. Majsak – radna – w Kaniczkach Pan Starosta też obiecał naprawić dziury przy 

wyjeździe z drogi i nic się nie dzieje. 

B. Filar – sołtys – jeżeli chodzi o odcinek drogi Kwidzyn – Grabowo w kierunku 

Rusinowa to pozostawiono wiele dziur w asfalcie, natomiast na Podzamczu ładnie 

zrobiono drogi. Wskazane jest aby wykonać oznakowanie poziome dróg w celu poprawy 

widoczności. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – odpowiedział, że na drogach zbyt wąskich nie można 

wykonać oznakowania poziomego. 

B. Filar – sołtys – dodał, że droga na Podzamczu chyba nie jest szersza. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – zapewnił, że jest. 

I. Szczotka – radna – stwierdziła, że wycięcie krzewów przy drodze w Olszanicy było 

bardzo źle wykonane, pozostały ostre kolce. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – odpowiedział, że powyższe prace wykonywali 

więźniowie, może dlatego tak to wygląda. 

M. Bryl – sołtys – zasugerowała, że rowy wykopane w Glinie też źle były wykonane – 

przepust – dziura – rów. Wysłano zdjęcia do Starostwa a sprawa pozostała  bez echa. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – stwierdził, że gdyby Pan Starosta zadbał o drogi 

powiatowe jak o wojewódzkie to powstałyby „dwupasmówki”. 

J. Homa – Pełnomocnik Starosty – podziękował za zaproszenie i za dyskusję. 

Salę obrad opuściła radna Anna Michalska a przybył radny Wojciech Berent. 

Ad. 3. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – poprosił o zabranie głosu Panią Danutę Kosewską – 

kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa          

w Kwidzynie.  

D. Kosewska – kierownik BPAR i MR – podziękowała za zaproszenie i rozpoczęła 

przekazywanie informacji dotyczących dopłat dla rolników. Poinformowała, że na dopłaty 

bezpośrednie rolnicy złożyli 2085 wniosków – prawie wszystkie są zatwierdzone. 

Wnioski ONW – 576. Jeśli chodzi o Program Rolnośrodowiskowy – 74. Dodała, że każdy 

rolnik musi być odpowiedzialny, musi wiedzieć, jakie kryteria należy spełniać. Poruszyła 

także temat dotyczący tytoniu, zapewniła, że wypłaty nastąpią do 15 kwietnia 2013 r. 

M. Bryl – sołtys – zadała pytanie – a co z wypłatami historycznymi? 
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D. Kosewska – kierownik BPAR i MR – odpowiedziała, że ci, którzy mają tylko 

płatności historyczne to około 15 czerwca 2013 r. 

Jeśli chodzi o modulacje dla dopłat bezpośrednich wsparcie mogą otrzymać rolnicy, 

którzy mają do 5.000 Euro. Jeśli np. jest 7.000 Euro to tylko 2.000 Euro będzie podlegało 

modulacji. 

E. Krajewska – Wójt – zadała pytanie, czy coś już wiadomo jaki będzie budżet                  

i subwencje  na przyszły rok, czy nie będzie gorzej? 

D. Kosewska – kierownik BPAR i MR – odpowiedziała, że nic nie wiadomo ale będą 

środki na inwestycje dla rolników. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  dodał, że ma nadzieję, że będzie to z korzyścią dla 

rolników. 

D. Kosewska – kierownik BPAR i MR – stwierdziła, że w przyszłym roku będą się 

zapewne odbywać  częściej spotkania i na bieżąco będą przekazywane wiadomości. Mówi 

się dużo o planach modernizacyjnych gospodarstw rolnych. 

J. Gutmański – sołtys – czy pracownik agencji, który jest obecny przy wykupie tytoniu 

ma wpływ na firmy, które złożyły deklaracje? 

M. Bryl – sołtys – dodała, że 8 m-cy trwały negocjacje ale już są płatności za tytoń. 

J. Szczotka – radna – zasugerowała, że podobno pracownik agencji rynku rolnego 

przeklasowywuje tytoń. 

D. Kosewska – kierownik BPAR i MR – wyjaśniła, że to nie jest pracownik agencji. 

M. Bryl – sołtys – dodała, że pracownik agencji na pewno nie przeklasowywuje tytoniu. 

Ad. 4. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – poprosił o interpelacje i zapytania radnych. 

S. Surma – radny – zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, dlaczego chodnik w Białkach koło 

rzeki Liwy jest strasznie zniszczony. 

Ad. 5. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – poprosił P. Wójt o przedstawienie spraw 

realizowanych między sesjami. 

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 6. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/119/2012 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy Sadlinki. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/120/2012 w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2012 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/121/2012 w sprawie 

przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Sadlinki z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2013. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/122/2012 w sprawie 

przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Sadlinki na lata 2012 – 2015”. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/123/2012 w sprawie 

określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/124/2012 w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sadlinki. 

B. Filar – sołtys – zadał pytanie –  jeśli chodzi o wykonawcę usługi, to czy będzie on miał 

wyłączność na 10 lat? 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała – nie jest to obligatoryjne, mogą wystąpić zmiany, 

stawki również mogą się zmienić. Wójtowie chcieliby aby stawki były jak najniższe ale 

musimy realnie myśleć. Przetarg robimy na 1,5 roku. 
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W. Wierciński – radny – spytał, czy Spółdzielnię Lokatorsko – Mieszkaniową                 

w Sadlinkach też to dotyczy? 

E. Krajewska – Wójt – Prezes Spółdzielni wystąpi z wnioskami wszystkich lokatorów. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.12. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/125/2012 w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 13. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/126/2012  w sprawie 

ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy 

Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 14.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XVI/127/2012 w sprawie 

określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku 

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 15.  

Za przyjęciem protokółu z XV Sesji głosowało 14 radnych uczestniczących                         

w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 16.  

E. Krajewska – Wójt – odpowiedziała Panu Stanisławowi Surmie, że chodnik wykonany 

jest bez odwodnienia dlatego tak jest. 



8 
 

Ad. 17.  

E. Gadacz – sołtys – zwrócił się z pytaniem do P. Wójt – czy nowy chodnik w Nebrowie 

Wielkim nie mógł być węższy? Lepiej, gdyby asfalt był szerszy. Natomiast, jeśli chodzi o 

Kaniczki to istnieje potrzeba zorganizowania zebrania wiejskiego w m-cu grudniu br. 

Głównym tematem byłaby działka na której dobrze byłoby coś zrobić np. plac zabaw. 

Jeśli chodzi o świetlicę w Kaniczkach to jest tam odwieczny problem z szambem, może 

byłaby  możliwość zrobienia jakiejś małej oczyszczalni? 

E. Krajewska – Wójt – zasugerowała, że to nie są wolne wnioski, tylko interpelacje, 

dodała, że wymieniona działka musi być najpierw wyceniona. Jeżeli chodzi o chodnik, to 

nie może być węższy. Inwestycja ta była długo wyczekiwana przez mieszkańców, dlatego 

dziwi fakt, że są tego typu zastrzeżenia. Problem ścieków jest znany, trzeba będzie to 

wreszcie uregulować. 

W. Berent – radny – zapytał – czy jest to szambo gminne? Może dobrze byłoby, aby         

z uwagi na lokatorów spisywać liczniki i według odczytu  płacić za ścieki. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – zaproponował aby na następne spotkanie rady 

sołeckiej zaprosić Prezesa SKR i wypracować najlepsze wyjście z sytuacji. 

M. Bryl – sołtys – zapytała  - kto będzie w tym roku odśnieżał? 

E. Krajewska – Wójt – będziemy starali się sami sobie radzić, jeśli wystąpi problem, to 

będziemy posiłkować się  pomocą ze strony rolników. 

Na zakończenie Pan Prezes Koła Gołębiarskiego wręczył P. Wójt statuetkę za długoletnią 

i owocną współpracę. 

Ad. 18.  

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki o godz. 14
15 

zamknął obrady XVI Sesji Rady 

Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała 

B. Formela 

 

 

 


